

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA PENGGAL KEEMPAT
PARLIMEN KEEMPAT BELAS (2021)

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : TUAN PRABAKARAN A/L M PARAMESWARAN
[BATU]**

TARIKH : 16 NOVEMBER 2021 (SELASA)

Tuan Prabakaran A/L M Parameswaran [Batu] minta **MENTERI WILAYAH PERSEKUTUAN** menyatakan adakah YTL *batching plant* di Sentul Pasar ini mendapat kelulusan *Environment Assessment*, bagaimana sesuatu projek sebegini diluluskan dalam kawasan perumahan dan padat. Apakah tindakan yang akan diambil oleh Kementerian Wilayah Persekutuan dalam masa terdekat ini.

JAWAPAN:

Tuan Yang di-Pertua,

1. Untuk makluman Ahli Yang Berhormat Batu, berpandukan syarat-syarat yang telah ditetapkan oleh Jabatan Alam Sekitar, cadangan untuk mendirikan tapak Pembancuh Simen Sementara (Separa Tertutup) Bagi Membekalkan Simen Kepada Syarikat Yeoh Tiong Lay Sdn. Bhd. di Jalan Sentul, Kuala Lumpur oleh Tetuan Sentul Raya Sdn. Bhd. telah mendapat kelulusan Perintah Pembangunan pada 24 September 2013. Kebenaran Mendirikan Bangunan pula telah dikeluarkan pada 15 September 2015.

Kelulusan Environmental Impact Assessment (EIA)

2. Penempatan *batching plant* ini tidak memerlukan kelulusan *Environmental Impact Assessment* atau EIA, dengan izin. Jabatan Alam Sekitar pernah memberi ulasan pembangunan bertarikh 4 Januari 2019 bagi penempatan Loji Konkrit Sementara Separa Tertutup Di Atas Lot 206 & Lot 207, Lorong Timur Off Jalan Sentul, Mukim Kuala Lumpur untuk Tetuan C.I. Readymix Sdn Bhd. Penempatan loji pembancuh simen ini adalah bertujuan bekalan simen cair kepada pembangunan Sentul Raya, Sentul, Kuala Lumpur.

3. Pembangunan loji pembancuh simen ini telah mematuhi keperluan kriteria perancangan dan kehendak teknikal yang telah ditetapkan di dalam Garis Panduan Loji Pembancuh Simen (*Batching Plant*) Wilayah Persekutuan Kuala Lumpur, 2015. Berdasarkan kepada garis panduan ini, loji pembancuh simen sementara boleh dibenarkan di dalam tapak bina.

Tuan Yang di-Pertua,

4. Perintah Pembangunan yang diberikan ini adalah berbentuk terhad dan perlu diperbaharui setiap tahun. Lanjutan Perintah Pembangunan terkini telah pun dipertimbangkan dan diluluskan oleh Jawatankuasa Teknikal Pusat Setempat pada 30 Jun 2021 untuk tempoh sehingga 31 Disember 2021.

Tindakan Sekiranya Terdapat Pelanggaran Kelulusan

5. Salah satu syarat yang dikenakan dalam Perintah Pembangunan Terhad tersebut ialah syarat pematuhan kepada semua kehendak dari Jabatan Alam Sekitar mengenai kawalan pencemaran alam sekitar. Berdasarkan prosedur, pihak Jabatan Alam Sekitar akan membuat pemantauan secara berkala bagi pelepasan habuk dari cerobong berdasarkan Seksyen 31 Akta Kualiti Alam Sekeliling 1974.

6. Oleh yang demikian, sekiranya loji pembancuh simen ini melanggar syarat-syarat yang ditetapkan oleh Jabatan Alam Sekitar dan DBKL maka tindakan sita boleh dikenakan.

7. Untuk makluman, sehingga ke hari ini, tiada aduan diterima oleh Jabatan Alam Sekitar berkaitan pencemaran daripada operasi Loji Pembancuh Simen di lokasi ini.

Sekian, terima kasih.

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEEMPAT,
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : DATO' HAJI AHMAD NAZLAN BIN IDRIS
[JERANTUT]**

TARIKH : 16 NOVEMBER 2021 (SELASA)

SOALAN

DATO' HAJI AHMAD NAZLAN BIN IDRIS minta **PERDANA MENTERI** menyatakan perancangan Kerajaan untuk membuat pengiraan semula nilai Pendapatan Garis Kemiskinan (PGK) dengan mengambil kira pendapatan, simpanan, pendidikan, kesihatan, dan dimensi-dimensi lain rakyat pasca pandemik COVID-19.

JAWAPAN

**DIJAWAB OLEH YB DATO' SRI MUSTAPA BIN MOHAMED
MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI (EKONOMI)**

Tuan Yang di-Pertua,

1. Izinkan saya untuk menjawab soalan berkaitan kajian semula Pendapatan Garis Kemiskinan (PGK) ini secara bersama dengan soalan YB Lenggong yang dijadualkan pada 22 November 2021, YB Kota Belud yang dijadualkan pada 25 November 2021 dan YB Labuan yang dijadualkan pada 7 Disember 2021.

2. Kerajaan akan mengemas kini klasifikasi pendapatan dan PGK pada tahun 2022 serentak dengan Survei Pendapatan, Perbelanjaan Isi Rumah dan Kemudahan Asas (HIES & BA) 2022. Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, HIES & BA dijalankan dua kali dalam tempoh setiap lima tahun.

SOALAN NO : 17

3. PGK adalah merujuk kepada jumlah pendapatan bulanan isi rumah yang diperlukan untuk memenuhi keperluan minimum makanan dan bukan makanan bagi membolehkan setiap ahli isi rumah menjalani kehidupan yang sihat dan aktif. PGK yang terkini dikemas kini iaitu pada tahun 2019 menggunakan metodologi PGK 2019 mengambilkira konsep kos keperluan asas dalam pemilihan barangan makanan dan bukan makanan. Pengukuran PGK makanan adalah berdasarkan konsep optimum minimum manakala PGK bukan makanan berdasarkan 146 barangan dan perkhidmatan asas. PGK mengambilkira peningkatan kualiti hidup dan corak perbelanjaan oleh kumpulan isi rumah berpendapatan 20 peratus terendah (B20). PGK 2019 juga menunjukkan perubahan harga semasa bagi barangan dan perkhidmatan.

4. Untuk melengkapkan PGK, Kerajaan telahpun menggunakan Indeks Kemiskinan Pelbagai Dimensi (MPI) bagi mengukur kemiskinan dari pelbagai dimensi. Pada masa ini, MPI merangkumi 4 dimensi iaitu kewangan, pendidikan, kesihatan dan taraf hidup yang merangkumi 11 indikator. Dimensi dan indikator ini akan diperluas agar lebih komprehensif untuk mengukur kemiskinan pelbagai dimensi dengan lebih baik termasuk untuk mengambil kira ketersediaan jalur lebar dan peranti digital. Kaedah mengukur kemiskinan akan terus ditambah baik dalam memastikan keberkesanan inisiatif pembasmian kemiskinan dalam RMKe-12.

Sekian, terima kasih.